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INTERPELACJA

Przedmiot, temat interpelacji: ryzyko zapłaty kar bądź konieczności zwrotu dotacji z tytułu nie dotrzymania
umowy o udzielenie dotacji na realizację projektu „Budowa Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów dla miasta
Kielce i powiatu kieleckiego w Promniku k/Kielc".

Uzasadnienie interpelacji: Po wystąpieniu awarii na linii biologicznego przetwarzania odpadów w
prowadzonym przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami w Kielcach Zakładzie Unieszkodliwiania
Odpadów w Promniku prezes PGO Mirosław Banach podjął decyzję o wstrzymaniu przyjmowania dostaw
odpadów od firm obsługujących gminy powiatu kieleckiego w zakresie gospodarki odpadami.

Decyzja Pana Prezesa budzi obawy związane nie tylko z ryzykiem wystąpienia kryzysu śmieciowego w
gminach powiatu kieleckiego, ale także groźbą zapłaty kar bądź konieczności zwrotu dotacji z tytułu nie
dotrzymania umowy o udzielenie dotacji na realizację projektu „Budowa Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów
dla miasta Kielce i powiatu kieleckiego w Promniku k/Kielc".

Jak wiadomo, celem inwestycji jest „systemowe i kompleksowe zagospodarowanie odebranych
odpadów komunalnych z m. Kielce i 17 gmin". Struktura finansowania wartej blisko 250 milionów złotych
budowy ZUO oparta została głównie na środkach zewnętrznych: 66,35% - dotacja z Funduszu Spójności,
25,73% - pożyczka preferencyjna NFOŚiGW, 7,92% - Środki PGO-Kielce.

Trwałość projektu wynosi 5 lat i w tym czasie PGO ma obowiązek przyjmowania dostaw odpadów
zarówno od firm obsługujących Kielce, jak i gmin będących uczestnikami projektu. Odstąpienie - choćby
tymczasowe - od wypełniania warunków udzielenia dotacji na budowę ZUO może skutkować
zakwestionowaniem realizacji głównego celu przez beneficjenta i tym samym prowadzić do naliczania kar z
tytułu nie dotrzymania tejże umowy.

Osobny wątek natury etycznej stanowi kwestia jawnej dyskryminacji mieszkańców powiatu
kieleckiego, którzy najdotkliwiej odczują skutki awarii...

W związku z powyższym:
1) Proszę o udzielenie informacji czy decyzja Pana Prezesa może skutkować nałożeniem kary

finansowej bądź koniecznością zwrotu dotacji unijnej na realizację budowy ZUO.

2) Proszę o udzielenie szczegółowej informacji na temat problemów dotyczących cen odbioru RDF i
makulatury z PGE przez zewnętrznych kontrahentów - mówił o tym Pan Prezes 13 stycznia 2020
roku na antenie Radia Kielce (http://www.radio.kielce.pl/pl/post-97973).

3) Proszę również o odpowiedź na pytanie, dlaczego Pan Prezydent zwleka z podpisaniem
zarządzenia w sprawie ustalenia cennika opłat za przyjmowanie i zagospodarowanie odpadów w
instalacji w Promniku, skoro Rada Miasta Kielce - na wniosek Pana Prezydenta - podjęła w tej
sprawie uchwałę 19 grudnia 2019 roku.

Wnioski, ewentualne źródła finansowania: nie dotyczy

Załączniki: nie dotyczy

Informacje o dotychczasowych próbach i sposobach załatwienia interpelacji: nie dotyczy


